
Opatów 18.07. 2023r. 

 Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy Łęka Opatowska 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  21.06. – 18.07. 2023r.  

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 21.06.2023r. tj.,   

1. Uchwała Nr LXII/359/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Łęka Opatowska wotum zaufania, 
2. Uchwała Nr LXII/360/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Łęka Opatowska za 2022 rok, 
3. Uchwała Nr LXII/361/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Łęka Opatowska za 2022 rok, 
4. Uchwała Nr LXII/362/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok, 
5. Uchwała Nr LXII/363/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2023-2039, 
6. Uchwała Nr LXII/364/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
7. Uchwała Nr LXII/365/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Piaski, 
 
zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 
Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Oddział w 
Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 
 
W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 21.06. W godzinach popołudniowych uczestniczyłem w Trzebieniu w zakończeniu roku szkolnego 

klasy VIII im. Jana Pawła II w Trzebieniu 

- 22.06. W godzinach porannych spotkałem się z Dyrektor Z S w Opatowie, następnie wraz z Kier. CUW 

uczestniczyłem we wręczeniu medali i dyplomów za udział w programie „Umiem pływać” dla uczniów 

szkół z terenu Gminy, którzy ukończyli te zajęcia i potrafią na swoje możliwości - pływać. W godzinach 

popołudniowych uczestniczyłem w  zakończeniu roku szkolnego klas VIII w Łęce Opatowskiej, 

Siemianicach i Opatowie 

- 23.06. W urzędzie spotkałem się z projektantem i inspektorem odnośnie fotowoltaiki, a następnie 

spotkałem się z inspektorem odnośnie realizacji inwestycji na dachu w Z S w Łęce Opatowskiej, 

natomiast w godzinach popołudniowych spotkałem się z Rodzicem dziecka i Kier. CUW odnośnie 

możliwości funkcjonowania i edukacji w jednej z placówek oświatowych na terenie Gminy 

- 26.06. W godzinach porannych spotkałem się z inspektorem realizowanej inwestycji w Siemianicach, 

następnie w urzędzie spotkałem się z dyrektorkami szkół z terenu Gminy, by podsumować zakończony 

rok szkolny, a następnie spotkałem się z przyszłym wykonawcą  kanalizacji od Szalonki do Siemianic 



- 27.06. We wtorkowy poranek w urzędzie spotkałem się z właścicielem punktu aptecznego w 

Opatowie, następnie spotkałem się z doktorantem Uniwersytetu Kaliskiego, by później wraz ze 

współpracownikami uczestniczyć w długiej radzie budowy dotyczącej rozbudowy oczyszczalni ścieków 

- 28.06. W Urzędzie Marszałkowskim  w Poznaniu uczestniczyłem w Zgromadzeniu Stowarzyszenia S 

11, a wieczorem wraz z Panią Kierownik uczestniczyłem w spotkaniu w Rakowie, odnośnie dożynek 

gminnych i dnia Gminy 

- 29.06. W urzędzie spotkałem się z naczelnikiem OSP w Biadaszkach, następnie wraz z Z-cą wójta oraz 

Kierownik GOPS uczestniczyłem w spotkaniu on-line z Panią Prezes i Przedstawicielkami Fundacji 

Happy Kids odnośnie RDP w Opatowie. Wieczorem natomiast w Siemianicach wraz  z Kierownik 

Referatu ZPPG uczestniczyłem w spotkaniu w Siemianicach odnośnie budynku Domu Parafialnego 

- 30.06. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielem wykonawcy fotowoltaiki na 10 obiektach 

użyteczności publicznej na terenie Gminy, a następnie gościłem w urzędzie i w terenie pana Profesora 

z Łodzi odnośnie nawiązania współpracy 

- 03.07. W godzinach porannych spotkałem się z właścicielem firmy z Łęki Opatowskiej odnośnie 

planów rozwoju i rozbudowy firmy, następnie uczestniczyłem w spotkaniu Pani Mecenas i  

współpracowników odnośnie dwóch inwestycji, by następnie uczestniczyć w radzie budowy na 

realizowanej budowie sali gimnastycznej w Siemianicach, a następnie w radzie budowy na 

termomodernizacji budynków w Rakowie i Opatowie 

- 04.07. W urzędzie nastąpiło przekazanie placu budowy pod realizację kanalizacji od Szalonki do 

Siemianic, a następnie wraz ze współpracownikami uczestniczyłem w Starostwie Powiatowym w 

Kępnie w spotkaniu dotyczącym ustaleń w kwestii drogi powiatowej i gminnej w Kuźnicy Słupskiej / 

Stogniewie 

- 05.07. W urzędzie spotkałem się z projektantem i inspektorem odnośnie kwestii drogowych i dachu 

na szkole w Łęce Opatowskiej, następnie spotkałem się z przedstawicielami policji z Kępna i Poznania 

odnośnie poszerzenia posterunku policji w Opatowie, natomiast później w urzędzie spotkałem się z    

V-ce przewodniczącym rady powiatu  

- 06.07. W godzinach porannych uczestniczyłem wraz ze współpracownikami i wykonawcą w  

przeglądzie świetlicy i remizy w Opatowie, następnie w urzędzie spotkałem się z mieszkańcem 

Trzebienia odnośnie jego planów inwestycyjnych, by następnie spotkać się z sołtysami Łęki 

Opatowskiej i Lipia odnośnie spotkania i podpisania umów dla tych dwóch sołectw 

- 07.07. W urzędzie spotkałem się z dyrektorką S P w Trzebieniu, następnie spotkałem się z 

mieszkańcem Siemianic odnośnie sklepu DINO, następnie uczestniczyłem w przekazaniu samochodu 

elektrycznego, by następnie uczestniczyć w przekazaniu materiałów profilaktycznych w ramach 

współpracy Komisji d/s problemów alkoholowych i narkomanii, a posterunku policji w Opatowie 

- 08.07. W sobotni wieczór uczestniczyłem w Rakowie, w  podsumowaniu X jubileuszowego Turnieju 

Piłki Nożnej im. Bartosza i Mateusza Mikołajczyków oraz Bartłomieja Hillenberga 

- 10.07. W poniedziałkowy poranek uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanych obiektach 

dotyczących fotowoltaiki, następnie spotkałem się z wykonawcą kanalizacji , by później uczestniczyć w 

radzie budowy na realizowanych termomodernizacjach. Natomiast późnym popołudniem wraz ze 

współpracownikami oraz przedstawicielami sołectw Łęki Opatowskiej, Lipia i Opatowa uczestniczyłem 

w podpisaniu umów z V -ce  Marszałkiem  Województwa Wielkopolskiego K. Grabowskim 



- 11.07. W urzędzie spotkałem się wraz ze współpracownikami z mieszkańcem Trzebienia odnośnie 

jego planów inwestycyjnych, następnie uczestniczyłem w szerszym gremium w spotkaniu on-line z 

przedstawicielami GDDKiA w Opolu odnośnie uzgodnień i ich planów i założeń związanych z S 11, by 

następnie uczestniczyć w odbiorze dachu na zrealizowanej inwestycji w Łęce Opatowskiej 

- 17.07. W terenie spotkałem się z właścicielem firmy z Piasek odnośnie jego planów inwestycyjnych, 

jak również w Siemianicach spotkałem się z panią dyrektor odnośnie realizowanych inwestycji 

- 18.07. Przed sesją uczestniczyłem w posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady Gminy 

Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny czas, wciąż trwająca wojna w Ukrainie, jakiś niepokój, niepewność i obawa, gdzieś  

ciągle są w naszych głowach. Pewna doza odniesienia do jutra, ale i do przyszłości, powoduje 

emocjonalne uwarunkowania i działania.  

Wysoka Rado, robimy wszystko na płaszczyznach funkcjonowania, utrzymania, działania, a przede 

wszystkim inwestowania w kontekście bieżącego, tak bogatego  roku  2023, którego  połowa już za 

nami. 

-  Ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym bardziej 

biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci, ale też stawkę, związaną z podwyżkom 

na tzw. „bramce” w ZZO Olszowa za zagospodarowanie śmieci.  Ja nadal proszę mieszkańców o 

racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana 

ponosić dodatkowe  koszty za każdą nieprawidłową segregację.                                                               

A my w zamian jako Gmina jesteśmy jedną z nielicznych, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce 

śmieciowej, tak dla dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców, przy jednej z najniższych stawek od 

osoby i przeliczeniowej.                                                                                                                   

- Trwa  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w budżecie Gminy na określone 

zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną ludzką 

interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do podejmowania 

różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota wyodrębniona w budżecie to 567.344,39 zł  i wierzę, 

że będzie bardziej dopracowana przez poszczególne sołectwa. 

-  Zakończył  się rok szkolny 2022/2023 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono i robi się  

wiele , by dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach, tym bardziej trzeba na 

bieżąco monitować i reagować na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  

pracować  według normalnego przebiegu. Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i 

środków zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych 

młodych pokoleń naszej gminy. A na pewno w kontekście  placówek i procesu edukacyjnego wielu 

nam zazdrości, tego co mamy i czynimy w tej płaszczyźnie.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej. Wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 



plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z 

drugiej strony weryfikacja mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a 

później ci sami narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, 

tylko wszyscy, a nie tylko nieliczni. 

WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem, to 

ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, ale nadal nie możemy go pomijać – ostatnie 

ostre sytuacje w Łęce Opatowskiej – tylko je przywróciły. Po trochu, myślę, że to dzięki dotacjom z 

naszego budżetu Gminy na wymianę źródeł paliw, czy programowi czyste powietrze wielu 

mieszkańców, mogło wspomóc swoje domowe budżety, ale i przestać zatruwać środowisko wokół 

nas.  

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie drogowym 

( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew 

przy dogach gminnych i zajmowanie pasa, poprzez przyoranie …. Są przykłady w całej 

Gminie i to ze złymi skutkami dla naszej przyszłości. Jednak coraz częściej media podają o 

coraz surowszych karach finansowych za chemiczne i mechaniczne działanie człowieka, 

przez małe „c”, na rzecz środowiska.  

- Realizacja drogi S 11 jest już po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka drogi 

expressowej, z posiadanych informacji w najbliższym czasie 2 – 3 miesięcy  nastąpi 

ogłoszenie  przetargu w systemie zaprojektuj i wybuduj dla części przebiegającej przez 

naszą Gminę 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- Wyłoniony wykonawca kanalizacji od Szalonki do Siemianic – rozpoczęcie realizacji I połowa czerwca 

- Wyłoniono i podpisano umowę na realizację kanalizacji w Siemianicach 

- Wyłoniony wykonawca rozbudowy Z S w Siemianicach o salę sportową i 2 klasy edukacyjne – 

rozpoczęta realizacja 

-  Trwa realizacja wymiany i modernizacji dachu na Z S w Łęce Opatowskiej – na ukończeniu 

- Jesteśmy po przetargu unijnym na realizację fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności publicznej – 

w ciągu miesiąca ma nastąpić realizacja 

- Jesteśmy po przetargu na inspektora głównego i branżystów przy rozbudowie oczyszczalni ścieków 

– na tą chwilę w trakcie przygotowań dokumentacyjnych po stronie wykonawcy/ w następnym 

tygodniu rada budowy 

- przetarg na odbiór i transport śmieci – umowa będzie podpisana po dzisiejszych zmianach 

budżetowych na sesji 

-  dofinansowania z Ministerstwa Sportu na realizację wniosku dotyczącego Z S w Łęce Opatowskiej 



Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych rankingach gmin wiejskich w  

odniesieniu do rozwoju  społeczno - gospodarczego i zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o 

zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  pokoleń jest budujące, jednak 

martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji i bezpodstawnych zachowań 

skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  

który za nami, jak i przed nami to codzienne wezwania , którym wierzę, że damy radę i pod względem 

finansowym będzie to dalszy bezpieczny czas i rozwój naszej Gminy.  Będziemy szli w dalszym 

kierunku zrównoważonego rozwoju dla poprawy codzienności życia naszych mieszkańców. Chciałbym 

dzisiejsze sprawozdanie zakończyć słowami nieznanego autora  :  „Ci , którzy wnoszą w życie innych 

ludzi promień słońca, to ludzie, którzy nie potrafią zatrzymać go tylko dla siebie .”  

 

                                    Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                 Wójt  Gminy Łęka Opatowska 

     -      /-/ Adam  Kopis 

 

 


